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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Öppen frågestund och information 

Före sammanträdet var det öppen frågestund och allmänheten fick 

tillfälle att ställa frågor och lämna synpunkter till nämndens ledamöter 

och ersättare. 

 

Förvaltningen informerade om verksamhetsberättelse och bokslut 

2014. 

 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: tisdagen den 17 februari 2015 

 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

 

____________________  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2015-01-29 justerats den 2 februari. 

 

__________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5  

Verksamhetsberättelse och bokslut 2014 
Dnr 1.1.466-2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse för 2014 och 

överlämnar den till kommunfullmäktige och revisorerna. 

 

2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 0,2 mnkr för ej 

förbrukade driftmedel avseende åtgärder inför inrättande av 

naturreservat i Älvsjöskogen. 

 

3. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 0,3 mnkr för ej 

förbrukade driftmedel avseende odlingslotter i Viktoriaparken 

(idéburen stadsförbättring). 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-29. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M) (FP) (C) (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler m.fl. (FP), Evy Kjellberg (C) 

och Camilla Sarfors (KD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande.  

 

Allianspartierna kan konstatera att Älvsjö Stadsdelsnämnd visar goda 

resultat i såväl måluppfyllnad och ekonomi som nöjda medborgare 

och brukare inom stadsdelens verksamheter. Vi är glada över dessa 

positiva resultat och ser det som en följd av våra  

åtta år som vi styrt i staden och i stadsdelen. Detta har vi dessutom 

lyckats genomföra  

utan att behöva höja skatten för Stockholms invånare.  

Det finns ett fåtal indikatorer där nämnden inte nått sina högt uppsatta 

ambitioner, och där är vår förhoppning att arbetet fortskrider för att 

Älvsjö ska kunna bli en ännu bättre stadsdel att bo och verka i.  

 

___________________ 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 FEBRUARI 2015 

BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6  

Parkinvesteringar 2016-2018 
Dnr 3.1.24-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden ansöker till trafikkontoret om medel till  

parkinvesteringar 2016-2018 i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnderna har uppmanats att inkomma till trafikkontoret 

med önskemål om investeringar i parker 2016-2018. Förvaltningen 

föreslår att nämnden ansöker om parkinvesteringsmedel för: 

 

1. Lerkrogsparken – skapa en central stadspark 

2. Apelsinen – upprustning av lekparken 

3. Herrbacken/Storhagen – upprustning av parken 

4. Långbroparken – upprustning av lekplatsen 

5. Bergtorpskärret – åtgärda översvämmad mark 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-21. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (FP) 

Inger Swahn m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi ser mycket positivt på att förvaltningen ämnar rusta upp några av 

parkerna inom Älvsjö. Vi önskar att förvaltningen, i samband med 

mer detaljerade förslag till åtgärder, beaktar följande synpunkter:  

 
Lerkrogsparken 

Anläggandet av gräsmatta på naturmarken innebär att den naturliga 

vegetationen försvinner, dvs. mångfalden minskas eller försvinner 

helt. Detta inverkar på befintliga ekosystem. Olika arter av insekter, 

andra ryggradslösa djur och svampar är viktiga för t.ex. vilka träd som 

trivs var. Våra ekar, som är skyddsklassade, tycks trivas i den miljö de 

befinner sig i. En förändring till ansad gräsmatta innebär en kraftig 

förändring av ekosystemet. 

 
Förslag: 

A) befintlig markvegetation på naturmarken rensas och sköts i syfte 

att den naturliga floran och faunan bevaras 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

B) ingen anläggning av gräsmatta som klipps regelbundet på 

naturmarksområdet 

 
Bergtorpskärret 

Ett alternativ eller komplement till anläggning av ett alkärr (som fäller 

relativt hårda löv vilka kommer att skräpa ner och behöva tas om 

hand) eller en plantering av björkar (vilka troligen inte suger 

tillräckligt mycket vatten) skulle kunna vara anläggning av en mindre 

damm dit vattnet leds. Några vattenväxter, soffor och några bord runt 

om, kanske enkelt tak över några av borden skulle ge en viloplats och 

en plats att äta sin picknick på och en variation av den i övrigt så 

plana ytan. 

 
Särskilt uttalande (C) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande till vilket även Johan 

Nilsson m.fl. (M) anslöt sig. 

 

Vi ställer oss bakom beslutet att förvaltningen ansöker om 

parkinvesteringar i linje med tjänsteutlåtandet. Därutöver vill vi 

betona att det är viktigt att det sker en upprustning av Lerkrogsparken. 

Den i dag anlagda delen samt dess förlängning ned till den lilla 

rundeln vid Handelsbanken bör klassas som prydnadspark. Övrig 

mark kan klassas som naturmark ned till Götalandsvägen.  

 

Det bör även göras en översyn av gränsdragningen kring 

Lerkrogsparken. Idag tillämpas inte de fastställda gränserna utan 

staketet vid hembygdsgården Lerkrogen har sin egen dragning. För att 

öppna upp och få en inbjudande, trygg och naturlig anknytning till 

Älvsjö torg kan det vara lämpligt att byta mark fastigheten 

Prästgårdsgärde 1, (Lerkrogen) och exploateringskontorets mark 

utefter Götalandvägen så att det befintliga staketet utgör en framtida 

gräns.  

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7  
Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer på Solberga 
vård- och omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö 
servicehus 2014 
Dnr 1.2.1.489-2014 

Beslut 

 

 Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer på Solberga vård- 

och omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö servicehus 

2014 godkänns och läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

I syfte att säkerställa hälso- och sjukvårdens kvalitet inom de särskilda 

boendeformerna har staden fastställt hälso- och sjukvårdsindikatorer 

inom vissa viktiga områden. Indikatorerna har följts upp under 

mätperioden 1 oktober 2013 till och med 30 september 2014. De 

verksamheter som ingår i uppföljningen är Solberga vård- och 

omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö servicehus.  

 

Uppföljningen visar att de boende på Solberga vård- och 

omsorgsboende, Kristallgården och Älvsjö servicehus överlag får en 

god hälso- och sjukvård utifrån de områden som följts upp med hälso- 

och sjukvårdsindikatorerna. Uppföljningen visar också att det finns 

vissa förbättringsområden i alla verksamheter, framför allt inom 

området inkontinens. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-12-19. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (MP) 

Marie Christiernin m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Miljöpartiet arbetar för att i samverkan ytterligare förbättra 

förutsättningar för en god och effektiv vård inom Älvsjö 

stadsdelsnämnds ansvarsområde. Miljöpartiet kommer verka för att 

under mandatperioden stärka orsaks- konsekvens- och åtgärdsplaner 

för varje kvalitetsindikator, då lidandet för den enskilde kan bli 

betydande och för sköra patienter/brukare direkt livsavgörande. Vi 

från Miljöpartiet menar att stärkande av orsaks-, konsekvensanalyser, 

åtgärdsplaner och uppföljningar kan öka kvaliteten ytterligare. Syftet 

med kvalitetsindikatorerna är att belysa verksamheten och höja 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

kvaliteten. Om dokumentation och uppföljning görs på bästa möjliga 

vis blir själva mätandet en viktig indikator för vilka åtgärder som kan 

behövas. 

 

Miljöpartiet välkomnar föreslagen satsning för bättre måltidsmiljö och 

upplevd kvalitet på mat. Vi ser detta som en viktig del för att 

ytterligare förbättra dem boendes hälsa och upplevda livskvalitet och 

föreslår därför en tidsatt åtgärdsplan med uppföljning. Detta viktiga 

utvecklingsarbete bör självfallet ske i samverkan med berörda 

vårdgivare och exempelvis äldrenämnden och vi välkomnar flera 

partier ansluta sig till detta förslag för att ytterligare förbättra 

kvaliteten på vården inom nämndens ansvarsområde. 

 

Eftersom siffrorna som redovisas i ärendet baseras på antalet journaler 

per boende är det lämpligt om antalet journaler redovisas. Enligt 

SOSF 2011:9 ska jämförelse mot tidigare resultat göras. Vi föreslår att 

vid nästa års uppföljning bör resultat från 2012-2015 finnas med samt 

en uppgift om antalet journaler som utgör beräkningsunderlag. För att 

nämnden ska kunna bedöma kvalitetsarbetet på vård och 

omsorgsboenden föreslås att verksamheternas mål och resultat som 

bör gå att läsa i patientsäkerhetsberättelser redovisas och analyseras i 

rapporten om hälso- och sjukvårdsindikatorerna. Det går inte att göra 

en bedömning av kvaliteten i omsorgen om inte detta finns med.  

 

Förutom ovan nämnda uppgifter efterlyser vi data kring hur många 

vårdtagare som identifierats med risk för fall, inkontinens, trycksår 

och undernäring samt hur många av dessa som har förebyggande 

åtgärder dokumenterade i sina journaler. Vi efterlyser även en enklare 

redovisning av tidsåtgång och resultat av läkemedelsgenomgångarna 

för att kunna bedöma värdet av genomgången. 

 

Vi föreslår att kommande rapporter fördjupar analysen av 

vårdenheternas resultat. Exempelvis saknas viktiga orsaksanalyser av 

följande resultat.  

 

• Solberga har ökat fallriskbedömningarna från 85 % 2013 till 96 

% 2014. Under samma period har antalet fall nästan dubblerats 

och antalet fall som lett till fraktur ökat från 7 % till 11 %. 

• Kristallgården har minskat fallriskbedömningarna från 96 % 

2013 till 83 % 2014. Under samma period har antalet fall mer än 

halverats men antalet fall som lett till fraktur ökat från 3 % till 18 

%. 

• Älvsjö servicehus har ökat fallriskbedömningarna från 18 % 

2013 till 67 % 2014. Under samma period har antalet fall 

minskat med en tredjedel men antalet fall som lett till fraktur 
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ökat från 3 % till 8 %. 

 

Miljöpartiet anser att antalet avvikelser per vårdenhet bör nämnas och 

att kommande rapporter bör redogöra för verksamheternas avvikelser 

2012-2015. 

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Gångplan för Stockholm 
- remiss från trafikkontoret, dnr T2014-0917 
Dnr 1.5.3.444-2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och 

Evy Kjellberg (C) till förmån för eget förslag till beslut. 

 

2. Till remissinstansen överlämnas som bilaga även synpunkter från 

pensionärsråd och råd från funktionshinderfrågor i ärendet. 
 

Ärendet 

Gångplanen är en fördjupning av Stockholms stads framkomlig-

hetsstrategi och beskriver hur staden ska arbeta och planera för att bli 

en mer gångvänlig stad. Gångplanen innehåller en målbild för ökad 

gångvänlighet i Stockholm och en handlingsplan för 2015-2020, med 

nio åtgärdsförslag. 

 

Förvaltningen anser att gångplanen är ett bra dokument, men har 

synpunkter på en del av åtgärdsförslagen. Det gäller bland annat 

skolbarnens trafiksituation, skymmande häckar, snövallar, skyltning 

och möjligheterna att anmäla fel. Förvaltningen är positiv till att 

Älvsjö finns med i ett av de strategiskt viktiga gångstråk som föreslås 

förbättras, men har ett alternativt förslag till dragning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-23. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
Förslag till beslut (M)(FP)(C) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy Kjellberg (C) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt följande. 

 

Enligt gångplanen föreslås stråket Fruängen-Älvsjö-Hagsätra att vara 

ett prioriterat gångstråk som förbättras med bland annat skyltning, 

belysning och ökad trafiksäkerhet.  

 

Förvaltningen föreslår istället att prioritera sträckan Telefonplan-
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Älvsjö-Hagsätra. 

 

Vi tycker att det känns självklart att Telefonplan och sträckan dit 

genom Solberga bör prioriteras, men anser att för många boende i 

Älvsjö är även Fruängen en naturlig plats för bland annat handel och 

kommunikationer.  

 

Vi tycker därför att nämnden bör förorda att båda stråken prioriteras.  

 

Förslag till beslut 

- att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag  

- att därutöver även förorda att stråket Hagsätra-Älvsjö-Fruängen 

ska prioriteras som gångstråk.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

 

_____________________ 

 

 

Bilaga § 8 
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BILAGA till remiss över Gångplan för Stockholm, 

stadsdelsnämndens protokoll 2015-02-12, § 8 

 

Synpunkter från pensionärsrådet 2015-02-05 

 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i de synpunkter som 

framförs av förvaltningen. Rådet vill också framföra några 

synpunkter:  

 

Ta itu med våra gångstråk som ska knyta ihop Älvsjö. 

 

Det planerade området Älvsjö-Örby söder om järnvägen resp. 

Huddingevägen, ombyggnaden av kontor inom kvarteret Sjöbotten till 

studentbostäder, Stockholmsmässan samt hotellanläggningar ställer 

krav på trygghet och bekvämlighet av dagens gångstråk mot bussar, 

kommunal och kommersiell service. 

 

I närtid måste Älvsjö centrum öppnas upp även mot mässbesökarna 

och vara inbjudande nog för att få även dem att nyttja service och 

kommunikationer i området. Den idag cykelledsskyltade rampen i 

Resecenter måste medge trygg gångtrafik.” 

 

Synpunkter från rådet för funktionshinderfrågor 2015-02-12 

 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i förvaltningens förslag. 

Rådet vill därutöver peka särskilt på följande. 

 

- Separata gång- och cykelbanor ökar säkerheten för brukarna. 

 

- Rådet efterlyser en enhetlighet för placeringen av gång- 

respektive cykelvägar i staden, så att det är tydligt för alla 

berörda. Cykelvägen placeras lämpligen alltid närmast gatan 

och gående innanför. 

 

_____________________ 
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§ 9  

Anmälan av patientsäkerhetsberättelser 2014 för 
äldreomsorgens särskilda boenden i kommunal regi och på 
entreprenad 
Dnr 1.1.15-2014 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan av 

patientsäkerhetsberättelser 2014 för äldreomsorgens särskilda 

boenden i kommunal regi och på entreprenad till handlingarna. 

 
Ärendet 

Patientsäkerhetslagen syftar till att främja hög patientsäkerhet inom 

hälso- och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och 

tydliggöra vårdgivarens ansvar. För att uppfylla kraven i 

patientsäkerhetslagen är vårdgivaren skyldig att senast den 1 mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur 

patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår, 

vilka åtgärder som har vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka 

resultat som har uppnåtts.  

 

Stadsdelsnämnden är ansvarig vårdgivare för hälso- och sjukvården på 

Solberga vård- och omsorgsboende och Älvsjö servicehus. Nämnden 

är även ytterst ansvarig vårdgivare för Kristallgården som drivs på 

entreprenad av Vardaga Äldreomsorg AB.  

 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhetsberättelse som 

beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2014.  

Patientsäkerhetsberättelsen finns tillgänglig i respektive verksamhet 

från den 1 mars för den som vill ta del av den.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-15. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 
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§ 10  

Redovisning av verksamhetsuppföljning inom  
äldreomsorgen 2014 
Dnr 1.2.1.25-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden har tagit del av förvaltningens redovisning av 

verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens uppföljningsmodell för 

verksamheter inom äldreomsorgen ansvar för att genomföra 

verksamhetsuppföljningar. Ansvaret omfattade 2014, sju stycken 

vård- och omsorgsboenden, ett servicehus, en dagverksamhet samt 12 

stycken hemtjänstutförare. Uppföljningen har genomförts enligt 

stadens gemensamma modell och rapporterats till Äldreförvaltningen.   

 

Förvaltningen har sammantaget gjort bedömningen att samtliga 

uppföljda utförare uppfyller de krav för god omsorg som är ställda 

inom ramen för uppföljningen. Några utvecklingsområden har 

identifierats vid uppföljningen såsom; - att ledningssystemet saknar 

vissa rutiner och att den sociala dokumentationen behöver utvecklas.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-08-13. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 11  

Uppföljning av Älvsjö servicehus 
Dnr 1.2.1.30-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

Älvsjö servicehus. 

 
Ärendet 

Älvsjö servicehus drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under 

våren 2014 genomfördes den årliga verksamhetsupp-följningen av 

servicehuset.  

 

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen gjort 

bedömningen att Älvsjö servicehus ger en god omvårdnad, att 

personalen har ett gott bemötande samt att verksamheten har ett stort 

utbud av gemensamma och individuella aktiviteter. Vid uppföljningen 

identifierades även utvecklingsmöjligheter gällande dels 

verksamhetens ledningssystem och dels dokumentationen utifrån 

bestämmelser i socialtjänstlagen samt utifrån bestämmelser i hälso- 

och sjukvårdslagen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-09-19. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 12  

Uppföljning av Solberga vård- och omsorgsboende 
Dnr 1.2.1.27-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

Solberga vård- och omsorgsboende. 

 
Ärendet 

Solberga vård- och omsorgsboende drivs i egen regi av Älvsjö 

stadsdelsnämnd. Under hösten 2014 genomfördes den årliga 

verksamhetsuppföljningen av boendet.  

 

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen gjort 

bedömningen att Solberga vård- och omsorgsboende ger en god 

omvårdnad, att personalen har ett gott bemötande samt att 

verksamheten har ett stort utbud av gemensamma och individuella 

aktiviteter. Vid uppföljningen identifierades även 

utvecklingsmöjligheter gällande dels verksamhetens ledningssystem 

och dels dokumentationen utifrån bestämmelser i socialtjänstlagen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-08-20. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 13  

Plan för uppföljning av äldreomsorgen 2015 
Dnr 1.2.1.28-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av plan för 

uppföljning inom äldreomsorgen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Alla beslut, insatser och verksamheter ska årligen följas upp inom 

äldreomsorgen. Uppföljning av verksamheten inom äldreomsorgen är 

en del i att kvalitetssäkra insatserna till den enskilde och säkerställa att 

stadsdelsförvaltningen har den äldres fokus. Genom uppföljningen får 

förvaltningen och verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, 

styrkor och svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har 

hög kvalitet. 

 

Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som bedrivs i 

stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad samt 

verksamheterna vid ett antal privata vård- och omsorgsboenden och 

hemtjänstenheter som har ramavtal med Stockholm stad.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en samlad 

bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den uppföljning inom 

äldreomsorg som kommer att genomföras under 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-08-14. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 14  

Redovisning av verksamhetsuppföljning inom omsorgen av 
funktionsnedsatta 2014 
Dnr 1.2.1.26-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden har tagit del av förvaltningens redovisning av 

verksamhetsuppföljning inom handikappomsorgen och lägger den 

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens uppföljningsmodell för 

verksamheter inom omsorgen av funktionsnedsatta ansvar för att 

genomföra verksamhetsuppföljningar. Ansvaret omfattade 2014, nio 

stycken verksamheter, varav två verksamheter (en daglig verksamhet 

och en verksamhet som utför avlösar-/ledsagarservice) 

ingår i Stockholm stads ramavtal för kundval inom omsorgen av 

funktionsnedsatta, varav sju verksamheter (gruppbostäder, 

servicebostad, daglig verksamhet) drivs på intraprenad. 

 

Gällande verksamheterna som ingår i Stockholm stads ramavtal har 

uppföljningen genomförts enligt stadens gemensamma modell och 

rapporterats till Socialnämnden.  Gällande verksamheterna som drivs 

på intraprenad har uppföljningen fokuserats på de 

förbättringsområden som identifierades vid avtal- och 

verksamhetsuppföljningen 2013 och rapporterats till 

Stadsdelsnämnden.   

 

Förvaltningen har sammantaget gjort bedömningen att samtliga 

uppföljda utförare uppfyller de krav för god omsorg som är ställda 

inom ramen för uppföljningen. Några utvecklingsområden har 

identifierats vid uppföljningen såsom; Att vissa rutiner behöver lokal-

anpassas och konkretiseras. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-08-14. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 15  

Plan för uppföljning inom omsorgen av  
funktionsnedsättning 2015 
Dnr 1.2.1.29-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av plan för 

uppföljning inom handikappomsorgen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Samtliga beslut, insatser och verksamheter följs kontinuerligt upp 

inom omsorgen av funktionsnedsatta. Uppföljningen av verksamheten 

inom omsorgen av funktionsnedsatta är en del i att kvalitetssäkra 

insatserna till den enskilde och säkerställa att stadsdelsförvaltningen 

har den enskildes fokus. Genom uppföljningen får förvaltningen och 

verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, styrkor och 

svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har hög kvalitet. 

 

I Stockholm stad har den enskilde rätt att själv välja utförare bland 

godkända leverantörer enligt Lagen om valfrihet (LOV). Alla som har 

ett biståndsbeslut kan välja kommunal eller privat utförare. 

Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som bedrivs i 

stadsdelsnämndens egen regi eller som intraprenad samt 

verksamheterna vid ett antal privata vård- och omsorgsboenden och 

hemtjänstenheter som har ramavtal med Stockholm stad.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en samlad 

bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den uppföljning inom 

omsorgen av funktionsnedsatta som kommer att genomföras under 

2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-08-15. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 16  

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.440-2014  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden. 2015-01-12 till 2015-01-27. 

 

____________________ 
 

 
 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 FEBRUARI 2015 

BLAD 22 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 17  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.32-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för februari 2015 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för februari 2015 över beslut fattade av 

tjänstemän enligt delegation enligt följande. 

 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

2.16 Stadsmiljö. 

Besvarande av remisser avseende 

enklare bygglov under perioden 

juni-dec 2014. 

Dnr 247,285,287,320,321 

357,396,446-2014 

 

Planeringssekreterare 

Kajsa Pärke 

4.12 Förskoleverksamhet 

Beslut att lämna vårdnadsbidrag 

Under perioden juni-dec 2014. 

Dnr 4.5.31-2015 

Samhällsvägledare 

Karin Landberg 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 FEBRUARI 2015 

BLAD 23 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 18  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att till ärende 8, remissen om 

Gångplan för Stockholm, bifoga rådets synpunkter i ärendet. 

 

2. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2015-02-05 anmäldes. 

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 19  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att till ärende 8, remissen om 

Gångplan för Stockholm, bifoga rådets synpunkter i ärendet. 

 

2. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från funktionshindersrådet 2015-02-05 anmäldes. 

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 20   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2015-02-05 anmäldes.  

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 21  

Övrigt verksamheten 

Stadsdelsförvaltningen återkommer längre fram med information om 

verksamheten. 

 

_________________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 22  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Jan Bressler (FP) har fått samtal angående restaurang Casa del Lago 

vid Långsjö. Det påtalas att tillgängligheten till restaurangen behöver 

förbättras vad gäller snöröjning och tillgång till parkeringsplatsen för 

rörelsehindrade.  

 

Förvaltningen har påtalat behov av förbättrad snöröjning till  

trafikkontoret och ska kontakta restaurangen angående 

parkeringsplatsen.  

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 23  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2015-01-29 anmäldes. 

 

__________________ 

 


